
 

VALTUUSTOKYSYMYS 

 

Voimassa olevan Lahden kaupungin valtuustoa koskevan sääntöjen 10§: n mukaisesti ja sen suomin 
valtuuksin esitän jäljempänä seuraavat kysymykset kaupunginhallitukselle. Viittaan myös kuntalain 
hallituksen esityksen perusteluihin, jossa asianomainen kunnan elin on velvollinen antamaan vastaukset, 
kun kysymyksen tarkoittamat tiedot ovat konsernihallinnon tiedossa. Valtuustokysymys keskittyy Lahti 
Events Oy:n talousaseman selvitykseen ja erityisesti siihen, mitä vastuita on Lahden kaupungilla yhtiölle ja 
mitä on yhtiön kautta välillisiä vastuita kolmansille osapuolille. 

1. KOKO Lahti Oy on kaupungin tytäryhtiö ja se puolestaan omistaa Lahti Events Oy;n (jäljempänä 
Events) koko osakekannan. Yhtiöt kuuluvat Lahden kaupungin konserniyhtiöihin. 
 

2. Voimassa olevan hallintosäännön mukaan valvontavastuu yhtiöistä on kaupunginjohtajalla. 
 
 

3. Hallussamme olevista tilintarkastamattomista Eventsin taseista ilmenee, että yhtiö on raskaasti 
tappiollinen. Tilikauden 31.12.2020 tappio oli n. 391 000 euroa, ja aikaisempien tappioiden kanssa 
ovat tappiot yhteensä n. 1 187 000 euroa. Oma pääoma on miinuksella 1 108 092,43 euroa. Lukujen 
perusteella yhtiö ei kykene toimimaan ilman kaupungin merkittävää tukea. 
 

4. Edellä olevan johdosta teemme vahvistamattomaan tilinpäätökseen per 31.12.2020 perustuen 
seuraavat kysymykset: 
 

5.1. Saatujen tietojen mukaan Events on tehnyt salassa pidettävän sopimuksen Kymiring Oy:n 
moottoriradalla mahdollisesti järjestettävästä MOTO GP nimisestä moottoripyörien GP kilpailusta. Tämän 
sopimuksen perusteella olisi Events maksamassa vuosittain kunkin kilpailun järjestämisen yhteydessä rata-
alueen vuokrana Kymiring Oy:lle kaksi (2) miljoonaa euroa. 

Onko tieto oikea, onko Events maksanut viime kesänä Kymiring Oy:lle mahdollisesti järjestettävästä 
kilpailusta vuonna 2021? 

 

5.2. Jos kaksi (2) miljoonaa euroa on maksettu, niin miksi se on maksettu ennen tapahtumaa ja onko siitä 
Events/kaupunki saanut vakuuden, jos kilpailuja ei järjestetä ja Kymiring Oy:n on palautettava summa? 

 

5.2. Mitkä ovat arvioitujen tuottojen perusteet ja niiden määrät, jotka Events tai kaupunki odottaa tuleviksi 
vastineena rata-alueen vuokraamisesta? 

 

5.3. Hallinto-oikeus aikanaan kumosi lainvoimaisesti 8.5.2020 hankkeen ryhtyä KOKO Lahden ja Eventisn 
kautta Kymiring Oy:n osakkaaksi 2,0 miljoonan euron pääomapanoksella. Onko 
kaupunginhallitus/kaupunginjohtaja nyt Eventsin kautta toteuttavalla ja ratavuokraksi nimetyllä ja 
kaupungin tosiasiallisesti maksamalla suorituksella kumoamassa hallinto-oikeuden päätöstä? 

 



5.4. Ovatko kaupunginhallitus ja kaupunginjohtaja tietoisia Kymiring Oy:n heikosta taloustilanteesta, josta 
on toistaiseksi annettu julkisuuteen vain v. 2019 luvut? 

 

5.5. Käytettävissämme olevista Eventsin taseista ilmenee, että v. 2020 liikevaihto oli n. 1,1 miljoonaa euroa. 
Kun kyseessä on palveluyritys, niin huomiota kiinnittää ”ostot” n. 300 000 euroa sekä ”muut liiketoiminnan 
kulut” n. 700 000 euroa. Nämä erittelemättömät kulut ovat vuoden liikevaihtoa vastaavat. Mitkä ovat 
kyseisten erien tarkemmat erittelyt n. 50 000 euron tarkkuudella? Erittelyksi riittää saajien osalta samat 
tarkkuudet, joilla julkaistiin Lahti Energia Oy:n asianajopalveluiden luvut. 

 

5.6. Eventsin taseessa on huomiota herättävät suuret saamiset, joita ei ole eritelty. ”Muut saamiset” ovat n.  
2 miljoonaa euroa ja ”siirtosaamiset” n. 2,9 miljoonaa euroa, yhteensä lähes 5 miljoonaa euroa. Tämä on 
lähes sama summa kuin taseen loppusumma, n. 5,5 miljoonaa euroa. Asia on hyvin poikkeuksellinen 
normaalisti toimivassa osakeyhtiössä. 

Mitkä ovat em saamisten suurimmat yksittäiset erät, n. 50 000 euron tarkkuudella? 

 

5.6. Events on tilikaudella v.2020 moninkertaistanut hallituksen palkkioita verrattuna vuoteen 2019.  

Hallituksen palkkiot olivat v. 2019 n. n. 3 700 euroa, mutta v. 2020 n. 14 600 euroa. Tarkastelussa on 
laskettava myös KOKO Lahden hallituspalkkiot, n. 17.500 euroa. Kiinteässä yhteydessä olevat yhtiöt ovat 
maksaneet yhteensä hallituspalkkioita n. 31 900 euroa. 

Miksi palkkiot Eventsissä ovat moninkertaistuneet ja montako kokousta on hallitus pitänyt koronavuonna? 

Ovatko palkkiot kaikilta osin noudattaneet kaupunginhallituksen ohjeistuksia? Kuinka paljon palkkioista on 
maksettu hallituksen puheenjohtajalle ja onko hänelle maksettu joitain muita korvauksia/palkkioita yhtiön 
tai KOKO Lahti Oy:n toimesta? 

 

5.7. Lahdessa kaupungin omistuksessa toimii kaksi tapahtumayhtiötä ja osakkuusyhtiönä Lahti Region Oy. 
Käsitykseni mukaan on aikanaan linjattu, ettei useita kaupungin yhtiöitä toimi samalla toimialalla. Linjaus 
korostuu, kun kyseessä on jatkuvasti kaupungin tukea tarvitsevat yhtiöt. Eventsin osalta on merkittävää, 
että sillä on velkoja taseen liitetietojen mukaan saman konsernin yrityksille n. 5,4 miljoonaa euroa. 

Onko kaupunginhallitus käsitellyt asiaa ja mihin toimenpiteisiin mahdollisesti ryhdytään päällekkäisiä 
toimintoja harjoittavien yhtiöiden joko yhdistämiseksi tai joiltain osin lopettamiseksi? 

 

Lahdessa maaliskuun 25 päivänä 2021 

 

Jorma Ratia 

Kaupunginvaltuutettu (ps) 


